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Protokół Nr 63/2023 

 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury Rady Miejskiej odbytego w dniu 13 czerwca 

2023 roku pod przewodnictwem radnej Małgorzaty Zarębskiej. 

 

Obecni : wg załączonej listy obecności. 

Nieobecni: radna Katarzyna Balicka, 

  radna Dorota Piegzik-Izydorczyk, 

  radny Piotr Ryszka. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad. 

2. Omówienie Informacji Prezydenta Miasta Bielska-Białej z dnia 30 marca 2023 r.      

o stanie mienia komunalnego Gminy Bielsko-Biała oraz Miasta na prawach powiatu 

Bielsko-Biała według stanu na dzień 31.12.2022 r.  (SPR. NR 72 i ERRATA) 

3. Omówienie i zaopiniowanie Raportu o stanie miasta Bielska-Białej za rok 2022. 

(SPR. NR 77) 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie projektu planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i szkół specjalnych, prowadzonych przez Miasto Bielsko-

Biała, z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i szkół specjalnych mających 

siedzibę na obszarze Miasta Bielska-Białej prowadzonych przez inne organy 

prowadzące, obowiązującego od dnia 1 września 2023 r.  (DRUK NR 1360) 

5. Zaopiniowanie dodatkowych projektów uchwał, które wpłyną do Komisji. 

6. Sprawy różne. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 14.00. 

 

 

Ad 1. 

Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad. 

 

Pani Małgorzata Zarębska – Przewodnicząca Komisji – 

przywitała wszystkich zebranych członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Następnie przedstawiła planowany porządek obrad i poinformowała, iż do Komisji 

wpłynęły 4 dodatkowe projekty uchwał: 

− zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/1200/2022 

Rady Miejskiej w Bielsku-Białej z dnia 22 grudnia 2022 r. - Wieloletniej prognozy 

finansowej miasta Bielska-Białej  (DRUK NR 1384), 

https://bip.um.bielsko.pl/a,84852,spr-nr-72-informacja-o-stanie-mienia-komunalnego-gminy-bielsko-biala-oraz-miasta-na-prawach-powiatu-.html
https://bip.um.bielsko.pl/api/files/241512
https://bip.um.bielsko.pl/api/files/241350
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=242835&file=DRUK+NR+1360.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243579&file=DRUK+NR+1384.pdf


− zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/1201/2022 

Rady Miejskiej w Bielsku-Białej z dnia 22 grudnia 2022 roku - Uchwała 

budżetowa miasta Bielska-Białej na 2023 rok  (DRUK NR 1385), 

− zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej 

rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków  (DRUK NR 1387), 

− zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania                   

o udzielenie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach, wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, nie stanowiących własności 

Miasta Bielsko-Biała  (DRUK NR 1388). , które będą omawiane w punkcie 5. 
Następnie Przewodnicząca zaproponowała, aby punkt 4 był omawiany na początku 

posiedzenia. 
Uzupełniony porządek obrad został poddany pod głosowanie. 

 

Wynik głosowania:    za – 11 (jednogłośnie) 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

 

Ad 4. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie projektu planu sieci publicznych 

szkół ponadpodstawowych i szkół specjalnych, prowadzonych przez Miasto Bielsko-

Biała, z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i szkół specjalnych mających 

siedzibę na obszarze Miasta Bielska-Białej prowadzonych przez inne organy 

prowadzące, obowiązującego od dnia 1 września 2023 r.  (DRUK NR 1360) 

 

Pani Ewa Szymanek-Płaska - Naczelnik Wydz. Edukacji i Sportu – 

przedstawiła i bardzo szczegółowo omówiła projekt uchwały zawarty w DRUKU           

NR 1360. 

 

Pani Małgorzata Zarębska – Przewodnicząca Komisji - 

poddała pod głosowanie omówiony projekt uchwały. 

 

Wynik głosowania:    za – 11 (jednogłośnie) 

 

Komisja wydała następującą opinię: 

Komisja Edukacji i Kultury Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie projektu planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i szkół specjalnych, prowadzonych przez Miasto Bielsko-

Biała, z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i szkół specjalnych 

https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243580&file=DRUK+NR+1385.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243582&file=DRUK+NR+1387.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243583&file=DRUK+NR+1388.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=242835&file=DRUK+NR+1360.pdf


mających siedzibę na obszarze Miasta Bielska-Białej prowadzonych przez inne 

organy prowadzące, obowiązującego od dnia 1 września 2023 r.  (DRUK NR 1360) 

 

 

Ad 2. 

Omówienie Informacji Prezydenta Miasta Bielska-Białej z dnia 30 marca 2023r. 

o stanie mienia komunalnego Gminy Bielsko-Biała oraz Miasta na prawach powiatu 

Bielsko-Biała według stanu na dzień 31.12.2022 r.  (SPR. NR 72 i ERRATA) 

 

Pani Monika Kliś – Naczelnik Wydziału Nieruchomości – 

przedstawiła i szczegółowo omówiła Informację Prezydenta Miasta Bielska-Białej           

z dnia 30 marca 2023r. o stanie mienia komunalnego Gminy Bielsko-Biała oraz Miasta 

na prawach powiatu Bielsko-Biała według stanu na dzień 31.12.2022 r.   (SPR. NR 72 

i ERRATA) 

 

Komisja przyjęła powyższą Informację do wiadomości. 

 

 

Ad 3. 

Omówienie i zaopiniowanie Raportu o stanie miasta Bielska-Białej za rok 2022. 

(SPR. NR 77) 

 

Pani Aleksandra Podsiadlik – Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju 

         Gospodarczego – 

przedstawiła i bardzo szczegółowo omówiła Raport o stanie miasta Bielska-Białej za 

rok 2022. (SPR. NR 77) 

Między innymi poinformowała, iż Raport obejmuje wszystkie najważniejsze dziedziny 

życia miasta i liczy obecnie ponad 600 stron. 

 

Komisja szeroko przedyskutowała temat. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

− radny Tomasz Wawak, 

− radny Marcin Litwin, 

− radny Konrad Łoś. 

 

Członkowie Komisji poruszyli następujące kwestie: 

− pomocy psychologicznej w szkołach (jaki jest % szkół, w których taka pomoc 

funkcjonuje); 

− pomocy uchodźcom z Ukrainy (ile Miasto dokłada, a ile wynosi subwencja            

w %); 

− zestawienia liczby mieszkańców uczestniczących w konsultacjach społecznych 

i czy jest jakaś strategia, która wpłynie na aktywność mieszkańców? 

https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=242835&file=DRUK+NR+1360.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/a,84852,spr-nr-72-informacja-o-stanie-mienia-komunalnego-gminy-bielsko-biala-oraz-miasta-na-prawach-powiatu-.html
https://bip.um.bielsko.pl/api/files/241512
https://bip.um.bielsko.pl/a,84852,spr-nr-72-informacja-o-stanie-mienia-komunalnego-gminy-bielsko-biala-oraz-miasta-na-prawach-powiatu-.html
https://bip.um.bielsko.pl/api/files/241512
https://bip.um.bielsko.pl/api/files/241350
https://bip.um.bielsko.pl/api/files/241350


− danych szacunkowych. 

Pani Ewa Szymanek-Płaska - Naczelnik Wydz. Edukacji i Sportu – 

wyjaśniła, iż zgodnie z rozporządzeniem, w każdej szkole jest etat psychologa. 

 

Pan Dominik Pawiński – Skarbnik Miasta – 

poinformował, iż na ten moment Miasto (jako gmina i powiat) otrzymało ponad 9 mln 

zł z funduszu pomocy uchodźcom z Ukrainy. 

 

Pani Aleksandra Podsiadlik – Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju 

         Gospodarczego – 

dodatkowo przedstawiła, kwestię odpłatności za zakwaterowanie uchodźców.  

Następnie wyjaśniła problem braku aktywności mieszkańców. Zwróciła uwagę na fakt, 

iż mieszkańcy przychodzą na spotkania organizowane w ramach konsultacji 

społecznych jednak nie chcą się wpisywać na listy obecności i zostawiać swoich 

danych osobowych. Dodała, że w Strategii jest wpisane, aby formy konsultacji 

społecznych rozwijać i propagować dlatego też organizowane były spotkania                    

z mieszkańcami w Olszówce, w Kubiszównę i w Punkcie 11. Potwierdziła, że obecnie 

w całej Polsce jest kryzys aktywności obywatelskiej. 

 

Pani Małgorzata Zarębska – Przewodnicząca Komisji - 

poddała pod głosowanie omówiony Raport. 

 

Wynik głosowania:    za – 6 

  przeciw – 0 

  wstrzymało się - 5 

 

Komisja wydała następującą opinię: 

Komisja Edukacji i Kultury Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowała 

Raport o stanie miasta Bielska-Białej za rok 2022. (SPR. NR 77) 

 

 

Ad 5. 

Zaopiniowanie dodatkowych projektów uchwał, które wpłyną do Komisji. 

a) w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/1200/2022 Rady Miejskiej w Bielsku-Białej            

z dnia 22 grudnia 2022 r. - Wieloletniej prognozy finansowej miasta Bielska-

Białej  (DRUK NR 1384), 

b) w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/1201/2022 Rady Miejskiej w Bielsku-Białej z 

dnia 22 grudnia 2022 roku - Uchwała budżetowa miasta Bielska-Białej na 2023 

rok  (DRUK NR 1385), 

c) w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz 

sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków  

(DRUK NR 1387), 

https://bip.um.bielsko.pl/api/files/241350
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243579&file=DRUK+NR+1384.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243580&file=DRUK+NR+1385.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243582&file=DRUK+NR+1387.pdf


d) w sprawie zasad i trybu postępowania o udzielenie dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach, 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, nie stanowiących własności Miasta Bielsko-Biała  (DRUK NR 1388). 

 

 

a) 

Pan Dominik Pawiński – Skarbnik Miasta – 

przedstawił i szczegółowo omówił projekt uchwały zawarty w DRUKU NR 1384. 

 

Pani Małgorzata Zarębska – Przewodnicząca Komisji - 

poddała pod głosowanie omówiony projekt uchwały. 

 

Wynik głosowania:    za – 8 

  przeciw – 0 

 wstrzymało się – 3 

 

Komisja wydała następującą opinię: 

Komisja Edukacji i Kultury Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/1200/2022 Rady Miejskiej           

w Bielsku-Białej z dnia 22 grudnia 2022 r. - Wieloletniej prognozy finansowej 

miasta Bielska-Białej.  (DRUK NR 1384) 

 

 

b) 

Pan Dominik Pawiński – Skarbnik Miasta – 

przedstawił i szczegółowo omówił projekt uchwały zawarty w DRUKU NR 1385. 

 

Pani Małgorzata Zarębska – Przewodnicząca Komisji - 

poddała pod głosowanie omówiony projekt uchwały. 

 

Wynik głosowania:    za – 8 

  przeciw – 0 

 wstrzymało się – 1 

 

Komisja wydała następującą opinię: 

Komisja Edukacji i Kultury Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/1201/2022 Rady Miejskiej           

w Bielsku-Białej z dnia 22 grudnia 2022 roku - Uchwała budżetowa miasta 

Bielska-Białej na 2023 rok.  (DRUK NR 1385) 

 

 

 

 

https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243583&file=DRUK+NR+1388.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243579&file=DRUK+NR+1384.pdf
https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243580&file=DRUK+NR+1385.pdf


c) 

Pani Dorota Kobiela-Klęczar – Wydział Urbanistyki i Architektury – 

przedstawiła i bardzo szczegółowo omówiła projekt uchwały zawarty w DRUKU           

NR 1387. 

 

Pani Małgorzata Zarębska – Przewodnicząca Komisji - 

poddała pod głosowanie omówiony projekt uchwały. 

 

Wynik głosowania:    za – 9 

  przeciw – 0 

 wstrzymało się – 1 

 

Komisja wydała następującą opinię: 

Komisja Edukacji i Kultury Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania 

oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.  

(DRUK NR 1387) 

 

 

d) 

Pani Dorota Kobiela-Klęczar – Wydział Urbanistyki i Architektury – 

przedstawiła i bardzo szczegółowo omówiła projekt uchwały zawarty w DRUKU           

NR 1388. 

 

Członkowie Komisji szeroko przedyskutowali sprawę. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

− radny Szczepan Wojtasik, 

− radny Konrad Łoś, 

− radna Urszula Szabla, 

− radny Marcin Litwin, 

− radny Edward Kołek. 

 

Członkowie Komisji poruszyli następujące kwestie: 

− ile % dotacji przewiduje Miasto? 

− dlaczego wcześniej taka uchwała nie została podjęta? 

− jaką pulę środków Miasto przeznacza na ten cel? 

 

Pani Dorota Kobiela-Klęczar – Wydział Urbanistyki i Architektury – 

odpowiedziała, że w § 4 jest wpisane, iż dotacja może być udzielona w wysokości        

50 % kosztów, jednakże nie więcej niż 500 000 zł. Poinformowała, iż trudno 

https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243582&file=DRUK+NR+1387.pdf


odpowiadać za decyzje podejmowane wcześniej przez władze miasta i dodała, że  

dużym bodźcem był program rządowy. Przypomniała, że od 3 lat Miasto przeznacza 

na ten cel 2 mln. zł. 

 

Pani Małgorzata Zarębska – Przewodnicząca Komisji - 

poddała pod głosowanie omówiony projekt uchwały. 

 

Wynik głosowania:    za – 7 

  przeciw – 0 

 wstrzymało się – 3 

 

Komisja wydała następującą opinię: 

Komisja Edukacji i Kultury Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania o udzielenie dotacji 

celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach, wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków, nie stanowiących własności Miasta Bielsko-Biała.         

(DRUK NR 1388) 

 

 

Ad 6. 

Sprawy różne. 

 

Pan Szczepan Wojtasik – radny Rady Miejskiej – 

poinformował członków Komisji, iż wrócił z wyjazdu do Borysławia czyli miejsca 

urodzenia Władysława Nehrebeckiego. Dodał, że z okazji 100 rocznicy jego urodzin 

Miasto Borysław zorganizowało spotkanie, na którym był dyrektor Studia Filmów 

Rysunkowych Pan Maciej Chmiel, przedstawicielka Towarzystwa Przyjaciół Bielska-

Białej i Podbeskidzia Pani Grażyna Staniszewska i przedstawiciel Rady Miejskiej          

w jego osobie. W czasie tej uroczystości odbyło się odsłonięcie instalacji w postaci 

krzesła reżysera, nawiązującego do działalności Pana Władysława Nehrebeckiego. 

Podkreślił, iż bardzo ciekawe było wystąpienie Pana dyrektora Chmiela, który 

zapraszał przedstawicieli Miasta Borysław na otwarcie w grudniu Interaktywnego 

Centrum Bajki. Zdaniem radnego wyjazd ten był cenny i podziękował za 

oddelegowanie go. 

 

 

Pani Małgorzata Zarębska – Przewodnicząca Komisji – 

poinformowała, iż do Komisji wpłynęły następujące pisma: 

− odpowiedź na wniosek Komisji (Nr 382/2023/EiK) o zajęcie stanowiska przez 

Prezydenta Miasta  i przedstawienie planowanych działań w związku z pismem 

Związku Zawodowego Solidarność’80 z 17 kwietnia 2023 r. w sprawie 

działalności kuchni w Bielskim Centrum Edukacji – 

 

https://bip.um.bielsko.pl/e,pobierz,get.html?id=243583&file=DRUK+NR+1388.pdf


Komisja szeroko przedyskutowała temat. 

W dyskusji udział wzięli: 

− radny Konrad Łoś, 

− radna Małgorzata Zarębska, 

− radna Urszula Szabla. 

 

Członkowie Komisji poruszyli kwestię działań podjętych przez Miasto w celu 

umożliwienia dalszego funkcjonowania kuchni.  

Następnie wysłuchali wyjaśnień Zastępcy Prezydenta Miasta Pana Piotra Kuci, 

który poinformował, iż od 2 lat Miasto rozmawiało o utrzymaniu kuchni z panią 

dyrektor, jednak żadne działania nie przyniosły efektu. 

 

  

Pan Piotr Kucia – Zastępca Prezydenta Miasta – 

poinformował, że od dwóch lat prowadzone są rozmowy w tej sprawie z panią 

dyrektor. Żadne działania nie przyniosły jednak efektu. Pani dyrektor miała 

możliwość przesuwania pracowników na inne etaty. 

 

Pani Gabriela Zając - Przewodnicząca Z.Z. „Solidarność 80” - 

przedstawiła sytuację, z perspektywy związku zawodowego, po rzetelnym 

zapoznaniu się ze sprawą. Dodała, że ze strony Miasta zrobione zostało 

wszystko. 

 

Pan Piotr Kucia – Zastępca Prezydenta Miasta – 

 dodał, iż na całą sytuację w znaczący sposób wpłynęła zmiana przepisów. 

 

 

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

 

Posiedzenie zakończono o godz. 15.05. 

 

 

 

 

        Przewodnicząca Komisji 

        /-/ Małgorzata Zarębska 

 

 

Protokołowała: 

/-/ Ewa Marszałek 


